



 Iraq
 Iraq, Baghdad
 03-03-1992
 male
 ma.acc1992@gmail.com

MAHER KAREEM M.

Assistant Lecturer & Accountant



PROFILE

Experienced accountant and dedicated teacher with a strong background in financial management and education. Skilled in financial analysis, costing, and payroll management. Excellent presentation and communication skills, in the classroom. Committed to providing quality education and maintaining open lines of communication with students. A versatile professional with the ability to effectively balance accounting responsibilities with teaching duties.

EDUCATION

2012 → 2015 Bachelor's Degree in Accounting
Al Mustansiriya University

2018 → 2020 Master in Advanced Accountancy
University of Shivaji, India

WORK EXPERIENCE

2015 → 2016 **Al Hateem Scientific Office, IQ**
Financial Accountant

Financial Accountant: Monitoring and preparing financial accounts and reports

- Data collection for financial purposes
- Prepare accounts adjustments
- Prepare statements and reports weekly and monthly

2017 → 2018 **Al Hadara Group, IQ**
Cost Accountant

Cost Accountant: Collecting cost data, maintaining an expenditure database, creating data accumulation systems, and estimating the organization's fixed and variable expenses

- Collect preliminary cost.
- Determine fixed and variable costs
- Monitor material and wage deviations.

2022 → 2023 **Artemis Hospital, India**
Translator

As a Translator in a hospital, my primary role was to bridge linguistic and cultural gaps, ensuring effective communication and support for international and Iraqi patients who may not be proficient in the English language.

03-2023 → present **Al-Farahidi University**
Assistant Lecturer

As an Assistant Lecturer in al farahidi university, my role and duties encompass a range of responsibilities such as teaching and research that contribute to the educational and academic development of students and the overall functioning of the university.

PERSONAL SKILLS

- ✓ Networking, negotiating, and problem-solving skills
- ✓ Able to work on my initiative or as part of a team
- ✓ Excellent English pronunciation, vocabulary and grammar skills

✓ Confidence and skills to give motivating and interesting lessons to students

✓ Keep up to date with the latest methods and theories for English teachers

✓ Develop own teaching materials

SOFTWARESKILLS

Microsoft Power Point

Microsoft Word

Microsoft excel

SPSS

LANGUAGES

English

Arabic

Hindi

HOBBIES



Basketball



Reading



Swimming

PARTICIPANT & PUBLICATION

- I got an acceptance letter to publish a paper entitled " Impact of Intellectual Capital on Banks' profitability Evidence from India" in a Journal indexed by **Scopus Q2**, 2023.
 - I have published in a Journal indexed by **Scopus Q4** a paper entitled "Study the effect of adequate capital on bank liquidity "in Indian banks, 2022
 - I participated in an international conference and published one paper "Blockchain and Its Potential Challenges in Income Taxation, Accounting, and Auditing" in India, 2023.
 - I participated in a conference and published one paper " NEP 2020: A Tool for Promoting Innovation and Sustainable Growth" in India in 2023.
 - I participated in an international conference and published one paper "The Role of The Brand as Intangible Capital in Achieving Sustainable Development" in India in,2022
 - I participated in an national conference and published one paper "Electronic Management and Its Role in Human Development" in India, 2021
 - I participated in an international conference and published one paper "Financial Inclusion in India: Current State and Future Scenario", in India in,2020
 - I participated in a research competition by a poster entitled " The Impact of Exchange Rate Fluctuations on the Balance of Payments in Iraq and India" and got second rank at Shivaji University, in 2019
 - I participated in an international conference and published one paper "A Trend of Change in Commerce Education from the Vedic Period to the 21st Century of India", in India in,2019
 - I participated in a course on financial accounting and auditing at Al-Qimma Al-Masseyyeh, Iraq, 2016
 - I participated in a course on accounts and settlements with banks in Al Hadara Co., Iraq, 2017
 - I participated in a course on cost accounting at Al-Hadara Company, Iraq, in 2017
-

THE ACADEMIC RESEARCH ACTIVITIES

I served as a peer reviewer for the Asian Journal of Accounting Research (Scopus, Q2), where I assessed and reviewed academic research submissions for publication in this journal. This experience provided me with a valuable opportunity to gain insights into the scientific quality and academic standards required in the peer review process.

- Asian Journal of Accounting Research (Scopus, Q2)

I collaborated with researchers and professors from various universities, where we exchanged experiences, ideas, and academic knowledge. These collaborations contributed to broadening my research perspective and enhancing my capabilities in the field of academic research. They also included organizing and participating in joint international conferences and seminars to discuss research findings and exchange ideas with individuals from the global research community.

- Impact of Intellectual Capital on Banks' profitability Evidence from India
 - The Impact of Exchange Rate Fluctuations on the Balance of Payments in Iraq and India
-

MEMBERSHIPS

- Member of the Examination Committee of the Accounting Department, Faculty of Administration and Economics, Al-Farahidi University
 - Member of the Accounting Department Ranking Committee, Faculty of Administration and Economics, Al-Farahidi University
 - Member of the Disciplinary Committee for Students at the Faculty of Administration and Economics, Al-Farahidi University
 - Administrator of the website for the Al-Farahidi University College of Management and Economics.
-



ماهر كريم محمد العماري

مدرس مساعد / محاسب

العراق - بغداد

03-03-1992

ذكر

ma.acc1992@gmail.com

الهدف الوظيفي

كمدرس جامعي اسعى الى تقديم تعليم عالي الجودة وملهم للطلاب، وتعزيز التفكير النقدي والابتكار في مجال تخصصي. أسعى إلى توجيه الطلاب نحو تحقيق أقصى إمكاناتهم الأكاديمية والمهنية، وتزويدهم بالمهارات والمعرفة اللازمة لتحقيق النجاح في مساراتهم المهنية. بالإضافة إلى ذلك، أسعى إلى إجراء أبحاث ومساهمة في تطوير مجال تخصصي من خلال النشر والأبحاث والمشاركة في النقاشات الأكاديمية. من خلال الارتقاء بجودة التعليم والبحث العلمي، أسعى إلى تحفيز الطلاب على تطوير مهاراتهم وإحداث تأثير إيجابي على المجتمع والمجال الأكاديمي.

المؤهلات الأكاديمية

بكالوريوس في المحاسبة.

2012 ← 2015

جامعة المستنصرية العراق

الماجستير في المحاسبة المتقدمة

2018 ← 2020

جامعة شيفاجي الهند

الخبرات العملية

محاسب مالي: مراقبة جميع البيانات المالية واعداد كشوفات والتقارير.

2015 ← 2016

مكتب الحطيم العلمي

محاسب مالي

- جمع البيانات المالية
- اعداد تسويات القيد
- عمل كشوفات والتقارير الاسبويه والشهريه

محاسب تكاليف: جمع المعلومات التكلفة والحفاظ على قاعدة بيانات النفقات وبناء نظم تركز البيانات وتحديد التكاليف الثابتة والمتغيرة للشركة.

2017 ← 2018

مجموعة شركات الحضارة

محاسب تكاليف

- جمع البيانات التكاليف الالوية
- تحديد التكاليف الثابتة والمتغيرة
- مراقبة الانحرافات المواد والاجور

مترجم في أحد المستشفيات، كان دوري الأساسي هو سد الفجوات اللغوية والثقافية، وضمان التواصل الفعال والدعم للمرضى الدوليين والعراقيين الذين قد لا يتقنون اللغة الإنجليزية.

2022 ← 2023

مستشفى أرتيمس، الهند

مترجم ومنسق

كمدرس مساعد في جامعة الفراهيدي، يشمل دوري وواجباتي مجموعة من المسؤوليات مثل التدريس والبحث الذي يساهم في التطوير التعليمي والأكاديمي للطلاب والأداء العام للجامعة.

03-2023 ← حتى الآن

جامعة الفراهيدي، العراق

مدرس مساعد

الدورات التدريبية

✓ شاركت في دورة المحاسبة والمراجعة المالية في القمة الماسية العراق، 2016

✓ شاركت في دورة الحسابات والتسويات مع البنوك في شركة الحضارة العراق 2017

✓ شاركت في دورة محاسبة التكاليف في شركة الحضارة العراق عام 2017

المهارات التقنية

□ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■	مايكروسوفت اكسل
□ □ ■ ■ ■ ■ ■ ■	مايكروسوفت وورد
□ □ ■ ■ ■ ■ ■ ■	مايكروسوفت بوربوينت
□ □ ■ ■ ■ ■ ■ ■	SPSS

المهارات الشخصية

- الاهتمام بالتفاصيل وقدرات تنظيمية عالية.
- القدرة على العمل بشكل منفرد او ضمن فريق عمل
- مهارات ممتازة في نطق اللغة الإنجليزية والمفردات والقواعد
- مواكبة أحدث الأساليب والنظريات لمعلمي اللغة الإنجليزية

اللغات

☆ ★ ★ ★ ★ ★	العربية
☆ ★ ★ ★ ★ ★	الانجليزية
☆ ☆ ☆ ☆ ☆ ★	الهندية

الهوايات



السفر

السياحة

الابحاث والنشر الاكاديمي

- حصلت على خطاب قبول لنشر بحث بعنوان "تأثير رأس المال الفكري على ربحية البنوك " في مجلة مفرسة في **Scopus Q2, 2023**.
- لقد قمت بنشر في مجلة مفرسة بـ **Scopus Q4** بحثاً بعنوان "دراسة تأثير رأس المال الكافي على سيولة البنوك" في البنوك الهندية 2022
- شاركت في مؤتمر دولي ونشرت ورقة بحثية بعنوان "Blockchain وتحدياتها المحتملة في ضريبة الدخل والمحاسبة والتدقيق" في الهند، 2023.
- شاركت في مؤتمر ونشرت ورقة واحدة بعنوان "NEP 2020: أداة لتعزيز الابتكار والنمو المستدام" في الهند عام 2023.
- شاركت في مؤتمر دولي ونشرت ورقة بحثية بعنوان "دور العلامة التجارية كرأس مال غير ملموس في تحقيق التنمية المستدامة" في الهند عام 2022
- شاركت في مؤتمر على مستوى الهند ونشرت ورقة واحدة بعنوان "الإدارة الإلكترونية ودورها في التنمية البشرية" في الهند 2021
- شاركت في مؤتمر دولي ونشرت ورقة بحثية بعنوان "الشمول المالي في الهند: الوضع الحالي والسيناريو المستقبلي" في الهند عام 2020
- شاركت في مؤتمر دولي ونشرت ورقة بحثية بعنوان "اتجاه التغيير في التعليم التجاري من العصر الفيدي إلى القرن الحادي والعشرين في الهند"، في الهند عام 2019.
- شاركت في مسابقة بحثية بملصق بعنوان "أثر تقلبات أسعار الصرف على ميزان المدفوعات في العراق والهند" وحصلت على المرتبة الثانية في جامعة شيفاجي لعام 2019

الأنشطة البحثية

- شاركت كمقيم علمي في المجلة الآسيوية للبحوث المحاسبية (**Scopus, Q2**) , حيث قمت بتقييم وتحكيم بحث علمي المقدم للنشر في هذه المجلة. تلك الخبرة قدمت لي فرصة قيمة لفهم الجودة العلمية والمعايير الأكاديمية المطلوبة في عملية التحكيم والمراجعة العلمية.
- (Asian Journal of Accounting Research (scopus, Q2

قمت بالتعاون مع باحثين وأساتذة في عدة جامعات مختلفة العراقية والدولية، حيث تم تبادل الخبرات والأفكار والمعرفة العلمية . تلك التعاونات ساهمت في توسيع رؤيتي البحثية وتعزيز قدراتي في مجال البحث العلمي. وقد تضمنت أيضاً تنظيم ومشاركة في مؤتمرات وندوات دولية مشتركة لمناقشة نتائج الأبحاث وتبادل الأفكار مع أفراد من مجتمع البحث العلمي العالمي.

- Impact of Intellectual Capital on Banks' profitability Evidence from India
- The Impact of Exchange Rate Fluctuations on the Balance of Payments in Iraq and India

- عضو اللجنة الامتثانية لقسم المحاسبة كلية الادارة والاقتصاد جامعة الفراهيدي
 - عضو لجنة تصنيف قسم المحاسبة كلية الإدارة والاقتصاد جامعة الفراهيدي
 - عضو اللجنة الانضباطية للطلبة في كلية الادارة والاقتصاد جامعة الفراهيدي
 - مسؤول عن ادامة الموقع الالكتروني لكلية الادارة والاقتصاد جامعة الفراهيدي
-